
Pe lângă victoria zdrobitoare
la  alegeri,  edilul  Mugur
Mitrana şi-a adjudecat şi 14
din cei 15 consilieri
29 iunie 2016 9:42
Unul dintre cei mai iubiţi
primari din judeţul Constanţa
este fără doar şi poate Mugur
Mitrana care păstoreşte comuna
23 August din care fac parte şi
satele Moşneni şi Dulceşti. La
alegerile locale din 5 iunie,
edilul a câştigat fără drept de
apel cel de al cincilea mandat, reuşind să obţină un procent
de peste 95%! Un succes răsunător l-a avut şi la Consiliul
Local 23 August. Astfel, partidul din care face parte,
respectiv PNL, a reuşit să acumuleze 14 mandate din 15
existente. Cel de-al 15-lea a revenit unui consilier de la
UDTTMR.

Deoarece fac echipă bună, edilul Mugur Mitrana a mizat tot pe
Dan Truşcă pentru funcţia de viceprimar. Întrebat care este
secretul  pentru  care  cetăţenii  îl  votează  aproape  în
totalitate  la  fiecare  scrutin,  primarul  Mugur  Mitrana  a
declarat pentru „Ediţia de Sud”: „Aici, suntem o comunitate
foarte unită, nu ne supărăm, nu ne certăm. Eu fiind om al
locului, îi respect şi ajut pe oameni cu tot ceea ce au
nevoie, inclusiv când vine vorba despre problemele personale,
de  familie.  De  asemenea,  parcurg  comuna  la  pas  aproape
săptămânal şi discut cu fiecare persoană în parte. Acest lucru
îl fac mereu, nu doar în campania electorală, cum fac atâţia
alţi primari. Acesta este secretul, să le arăţi oamenilor că
îţi pasă de ei şi de nevoile lor tot timpul anului, nu doar în
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apropiere de alegeri”, a spus edilul din 23 August.

Despre realizările şi proiectele în derulare vom reveni, pe
larg, într-un material viitor.

Conducerea RAJA se întâlneşte
cu specialişti isrealieni pe
marginea  unei  colaborări
privind  detecția  pierderilor
de apă prin satelit
29 iunie 2016 9:42
Pe data de 19 mai 2016, SC RAJA SA a semnat cu firma Utilis
din Israel un contract privind detecția pierderilor de apă
prin satelit. La aproape o lună de la semnarea contractului,
specialiștii  israelieni  au  încheiat  prima  parte  a  acestei
activități de pionerat în România.

În acest context, va avea loc astăzi o conferință de presă,
susținută împreună cu specialiștii de la firma Utilis. În
cadrul conferinței vor fi prezentate primele rezultate ale
activității de detecție a pierderilor de apă prin satelit.
Conferința  va  avea  loc  începând  cu  ora  10,30,  la  sediul
central SC RAJA SA – str. Călărași, nr.22-24, Constanța.
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Sărbătoare  mare  pentru
creştin  ortodocşi:  azi  sunt
Sfinţii  Apostoli  Petru  şi
Pavel
29 iunie 2016 9:42
Sfintii Apostoli Petru si Pavel sunt sarbatoriti pe 29 iunie,
dupa o perioada de post, care variaza ca durata, in functie de
data Sfintelor Pastilor. Anul acesta, postul a durat doua
zile.

Sfantul Apostol Petru – fiul lui Iona si fratele Apostolului
Andrei, s-a nascut in Betsaida Galileei. Numele sau iudeu era
Simon, insa Mantuitorul il va numi Chifa (piatra). Dupa o
pescuire minunata pe lacul Ghenizaret, este chemat sa devina
pescar  de  oameni.  Marturiseste  in  numele  apostolior
dumnezeirea lui Hristos, dar se si leapada de Hristos cand El
este prins spre a fi rastignit. Dupa Inaltarea Domnului, Petru
ia cuvantul in adunarea ucenicilor si aleg ca apostol pe Matia
in  locul  lui  Iuda.  In  ziua  Cincizecimii,  dupa  predica
Sfantului Apostol Petru, se boteaza trei mii de persoane.

Sfantul  Apostol  Petru  a  propovaduit  in  Ierusalim,  Iudeea,
Samaria,  Asia  Mica  pana  in  Babilon  si  in  ultima  parte  a
vietii, la Roma. Sfantul Petru a murit rastignit pe cruce, cu
capul in jos, in anul 67, pe 29 iunie.

Petru şi Pavel 2016. Sfantul Apostol Pavel era originar din
Tarsul Ciliciei, din neamul Veniamin. Sfantul Pavel a fost
elevul invatatului Gamaliel. Pavel locuia in Tars si lupta
impotriva crestinilor. Sfantul Apostol Pavel a participat la
uciderea arhidiaconului Stefan. Pe calea Damascului i se arata
Hristos intr-o lumina orbitoare si il mustra: „Saule, Saule de
ce ma prigonesti?”. Se converteste si primeste botezul de la
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Anania, episcopul Damascului. Sfantul Apostol Pavel a pornit
in trei mari calatorii misionare si a scris 14 epistole care
se gasesc in Sfanta Scriptura. A fost decapitat din porunca
imparatului Nero, in anul 67.

Din cauza faptului ca Sfintii Apostoli Petru si Pavel au fost
in temnita pentru ca L-au marturisit pe Hristos ca Fiu al lui
Dumnezeu, au devenit ocrotitori ai sistemului penitenciar din
Romania. Ei sunt ocrotitori ai celor lipsiti de libertate si
din cauza faptului ca cei ajunsi in penitenciare sunt persoane
care au gresit fata de Dumnezeu, precum au gresit si ei: Petru
S-a lepadat de Hristos, iar Pavel i-a prigonit pe crestini.

Tradiţii şi obiceiuri
In tradiţia românească, sărbătoarea Sfinţilor Apostoli este
cunoscută sub numele de Sânpetru de vară; aceasta marchează
miezul verii agrare şi începutul secerişului.

Sânpetru  este  un  personaj  îndrăgit  în  povestirile  şi  în
snoavele populare. În vremuri îndepărtate, când oamenii erau
mai religioşi, Sânpetru de vară mergea pe pământ fie singur,
fie însoţit de Dumnezeu, era îmbrăcat în straie ţărăneşti,
fiind preocupat ca orice gospodar de creşterea vitelor şi, mai
ales de pescuit. Sânpetru este un bun sfetnic al lui Dumnezeu,
care-l consultă în luarea unor decizii. De aceea, Dumnezeu i-a
încredinţat porţile şi cheile Raiului, spune tradiţia. Acolo
fiind stăpân peste cămările cereşti, Sfântul Petre hrăneşte
animalele sălbatice, mai ales lupii, dar fierbe şi grindina ,
care se topeşte în bucăţele mici şi nu mai este atât de
periculoasă.
– Din această zi, cucul şi privighetorile nu mai cântă.

– În tradiţia populară, până în acestă zi nu se scutură merii;
se crede că, dacă se respectă această datină, sunt ocrotite
ogoarele de căderea grindinei.

– Tot acum, Sânpetru pocneşte din bici, iar scânteile care
apar  cu  acest  prilej  se  transformă  în  licurici,  care-i
călăuzesc pe călătorii rătăciţi pe drumuri de munte sau în



pădure.

– Pentru sporul casei şi pentru sănătate, se respectă tradiţia
Moşilor de Sânpetru şi se sfinţesc la biserică pachete cu
colaci, lumânări, mere dulci şi mere acrişoare; apoi, aceste
ofrande se împart oamenilor săraci.

– Oamenii pistruiaţi trebuie să se spele pe faţă cu apă la
miezul  nopţii,  când  cântă  cocoşul;  tradiţia  spune  că
respectând  acest  ritual,  pistruii  nu  se  mai  înmulţesc.

– Dacă tună şi fulgeră în ziua Sfinţilor Apostoli, nucile şi
alunele vor fi viermănoase.

– Acum, potrivit tradiţiei populare, se respectă sărbătoarea
lupilor: nu se pun capcane şi lupii nu se alungă cu focuri de
armă, pentru ca aceste animale sălbatice să fie îmblânzite şi
să nu fure vitele din gospodării.

– Se spune ca cine se scoala de dimineata, in fiecare zi de
post, ca sa vada rasaritul Constelatiei Closca, va avea tot
anul parte de bine si i se vor implini toate dorintele.

– Tot traditia spune ca, pe durata postului, femeile nu au
voie sa lucreze in casa pentru ca e vremea cand trec ielele si
stramba trupul femeii pe care o gaseste lucrand.

– Tot acum, in zilele de post ale Sampetrului, exista obiceiul
ca, la tara, mamele sa lege la gatul fetelor usturoi sau pelin
ori sa le puna aceste plante pe talpi, ca atunci cand trec
frumoasele, adica ielele, sa nu zapaceasca mintile copilelor.



ISU  a  verificat,  în  baza
proiectului  Litoral  2016,
aproape  200  de  unităţi
hoteliere  şi  de  alimentaţie
publică
29 iunie 2016 9:42
Anual,  atât  în  perioada  premergătoare,  cât  şi  pe  durata
sezonului estival, reprezentanţii Inspecţiei de Prevenire din
cadrul Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă „Dobrogea”
al  judeţului  Constanţa  efectuează  activităţi  specifice  în
vederea  verificării  obiectivelor  de  cazare,  agrement  şi
alimentaţie publică.

Astfel, în perioada 13-24 iunie a.c., în staţiunile turistice
de pe litoralul Mării Negre au fost efectuate controale în 176
obiective de turism, alimentaţie publică şi agrement, după cum
urmează:  34  hoteluri,  patru  hosteluri,  60  vile,  42
restaurante,  şapte  pensiuni,  două  case  de  vacanţă,  şapte
tabere şcolare, trei scene amenajate temporar, cinci cluburi,
două parcuri de distracţii, două campinguri, un han turistic,
un centru SPA, cinci construcţii cu camere de închiriat şi un
disco-bar.

În  aceste  locaţii,  pentru  asigurarea  normelor  de  apărare
împotriva  incendiilor,  dar  mai  ales  pentru  preîntâmpinarea
apariţiei acestora, au fost desfăşurate activităţi preventive
pe timpul cărora au fost depistate 755 deficienţe, 99 fiind
remediate  pe  timpul  controalelor.  De  asemenea,  au  fost
aplicate  706  sancţiuni,  respectiv  567  avertismente  şi  139
amenzi contravenţionale în valoare totală de 220.000 lei.

Dintre constatările cel mai frecvent menţionate în documentele
de control, putem exemplifica:
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neasigurarea angajării unui cadru tehnic sau personal de
specialitate cu atribuţii în domeniul apărării împotriva
incendiilor;
nemenţinerea  în  stare  de  funcţionare  a  instalaţiilor
electrice  pentru  iluminatul  de  siguritate  pentru
evacuarea  persoanelor  în  caz  de  incendiu,  pentru
marcarea  hidranţilor  interiori  de  incendiu,  cât  şi
pentru intervenţie în încăperea centralei termice;
neverificarea mijloacelor tehnice de apărare împotriva
incendiilor existente (stingătoare), aflate în dotarea
unor  construcţii  de  turism,  în  conformitate  cu
reglementările  tehnice;
exploatarea cu defecţiuni şi improvizaţii a instalaţiei
electrice aferentă construcţiilor.

Ca  urmare  a  activităţilor  preventive  desfăşurate  şi  a
sensibilizării  factorilor  responsabili  asupra

riscurilor de incendiu existente, la nivelul unităţilor de
turism  controlate,  au  fost  desfăşurate  102  acţiuni  de
informare  preventivă.

Pentru  prevenirea  situaţiilor  de  urgenţă  şi  consolidarea
climatului de siguranţă a celor care au ales ca destinaţie
litoralul  românesc,  inspectoratul  general  a  dispus
suplimentarea  specialiştilor  constănţeni  cu  inspectori  de
prevenire din mai multe județe ale țării, care să participe la
acţiuni de promovare a mesajului informativ-educativ în rândul
turiştilor,  precum  şi  la  cele  de  îndrumare,  instruire  şi
control pe linia respectării măsurilor de apărare şi stingere
a incendiilor.

 

 



3041  de  absolvenți  au  fost
prezenți la a treia probă a
examenului  de  bacalaureat,
sesiunea iunie- iulie 2016
29 iunie 2016 9:42
Vineri,  24  iunie  2016,  s-a  finalizat  a  treia  probă  a
examenului  de  bacalaureat,  sesiunea  iunie-  iulie  2016,
evaluarea competenţelor digitale.

 

Din cei 3176 de absolvenți înscriși la Proba D), 3041 au fost
prezenți în cele 51 de centre din județul Constanța. Nivelul
de competență a candidaților participanți la probă a fost
stabilit, după cum urmează:

utilizator începător- 563;
nivel mediu- 1114;
avansat- 779;
experimentat- 529.

 

Menționăm că, pe parcursul derulării acestei probe au fost
eliminați  doi  elevi  pentru  tentativă  de  fraudă  (Colegiul
Tehnic  Energetic  Constanța  și  Liceul  Teoretic  A.  Saligny
Cernavodă).  Deși  au  luat  la  cunoștință  despre  prevederile
legale în vigoare privind regulile de acces în sala de examen,
candidații  au  intrat  în  sală  cu  telefoane  mobile.  În
conformitate cu prevederile legale în vigoare, comisiile din
centrele  de  examen  au  dispus  eliminarea  acestora,  cu
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interdicţia de participare la examenul de bacalaureat pentru
următoarele 2 sesiuni.

 

 

 

 

5555 de absolvenți de clasa a
VIII-a înscriși la Evaluarea
Națională 2016
29 iunie 2016 9:42
Astăzi, 27 iunie 2016, a debutat Evaluarea Națională pentru
absolvenții clasei a VIII-a 2016, la care s-au înscris 5555 de
elevi.

 

Examenul se desfășoară în 128 de unități de învățământ- centre
de examen din județul nostru, după următorul calendar:

27 iunie 2016 Limba si literatura română – probă scrisă
28 iunie 2016 Limba si literatura materna – probă scrisă
29 iunie 2016 Matematică – probă scrisă
1 iulie 2016 Afișarea rezultatelor
1 iulie 2016 Depunerea contestațiilor
2 – 4 iulie 2016 Rezolvarea contestațiilor
5  iulie  2016  Afișarea  rezultatelor  finale  după
contestații
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La proba de astăzi au fost prezenți 5451 de absolvenți. O
elevă  de  la  Școala  Gimnazială  nr.  23  Ctin  Brâncoveanu
Constanța a fost eliminată pentru tentativă de fraudă deoarece
avea asupra ei telefonul mobil. Așadar, în conformitate cu
prevederile  legale  în  vigoare,  tentativa  a  avut  drept
consecință eliminarea din sală și acordarea notei 1 (unu) la
lucrarea respectivă.

 

Evaluarea  Națională  reprezintă  pentru  absolvenții  clasei  a
VIII-a  un  prim  pas  în  construirea  unui  demers  vocațional
serios, responsabil. Ne dorim pentru tinerii noștri ca acest
test  de  maturitate  să  le  confirme  așteptările  și  să  le
întărească  încrederea  în  propriile  forțe  a  declarat  dna
Inspector Școlar General prof. Zoia- Gabriela Bucovală.

 

 

 

RAJA  SA  a  activat
Comandamentul pentru Situații
de Urgență
29 iunie 2016 9:42
În urma atenționărilor meteo, la nivelul SC RAJA SA s-au luat
toate  măsurile  necesare  pentru  a  se  putea  interveni  cu
promptitudine.  Astfel,  la  nivelul  societatii,  s-a  activat
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Comandamentul pentru Situatii de Urgenta, ce are in componenta
44 de echipe de intervenţie (14 pentru municipiul Constanta si
30 in restul judetului) dotate cu wome, vidanje și pompe de
mare putere, care vor asigura permanenta in toata aceasta
perioada.

Având  în  vedere  atenționările  meteo,  comandamentul  va
funcționa începând de astăzi și până miercuri, 29 iunie 2016,
ora  22,00.  La  nivelul  municipiului  Constanța,  lucrătorii
societății se afla, deja, în zonele sensibile ale orașului, pe
marile bulevarde: Mamaia, Alexandru Lăpușneanu, Ferdinand și 1
Decembrie 1918.

În cazul în care vor apărea situații de urgență, societatea
noastră  este  pregatită  să  mărească  numărul  echipelor  de
intervenții.

Astăzi,  în  urma  ploilor  torențiale  de  pe  raza  orașului
Medgidia, echipele au intervenit pe strada Poporului – în zona
Fântâna și pe strada Vasile Lupu – în zona podului de cale
ferată.

Facem un apel către toţi abonaţii care înregistrează probleme
la  sistemul  de  alimentare  cu  apă  potabilă  şi  canalizare,
pentru remedierea acestor situaţii într-un timp cât mai scurt
să sesizeze toate avariile apărute la dispeceratul societăţii
la numărul de telefon 0241.66.44.44.

 

Președintele  Consiliului
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Județean  Constanța,  Marius
Horia  Țuțuianu  a  anunțat
atribuțiile secunzilor săi
29 iunie 2016 9:42
Luni,  27  iunie  2016,  președintele  Consiliului  Județean
Constanța, Marius Horia Țuțuianu, a susținut o conferință de
presă, împreuna cu cei doi vicepreședinți Claudiu Iorga Palaz
și  Dumitru  Daniel  Learciu.  Subiectele  abordate  au  fost
prezentarea atribuțiilor celor doi vicepreședinți, precum și
prezentarea  comisiilor  de  specialitate,  care  vor  deservi
Consiliul Județean Constanța în următorii patru ani.

Președintele  Consiliul  Județean  Constanța,  Marius  Horia
Țuțuianu, a facut un apel public către consilierii județeni
liberali, invitându-i la negocieri în următoarele două zile,
urmând  ca  în  prima  ședință  de  consiliu,  comisiile  să  fie
constituite,  conform  unui  algoritm  reprezentativ  pentru
configurația politică a Consiliul Județean Constanța.

Președintele, Marius Horia Țuțuianu, adept al transparenței
decizionale  în  administrația  publică,  a  lansat  o  ofertă
liderilor  P.N.L.,  pentru  desemnarea  unui  reprezentant,  în
aparatul de specialitate al Consiliului Județean Constanța,
acesta urmând să coordoneze serviciul achiziții din cadrul
acestei instituției.

Avarie  RAJA  în  stațiunea
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Saturn
29 iunie 2016 9:42
Pentru  remedirea  unei  avarii  la  conducta  de  600  mm  din
statiunea Saturn din municipiul Mangalia, in zona intersectiei
strazilor Corneliu Coposu cu Greenport, SC RAJA SA a fost
nevoita sa intrerupa furnizarea apei potabile astazi, 26 iunie
2016,  in  intervalul  10,30  –  16,30.  Sunt  afectati  toti
consumatorii  din  statiunea  Saturn.  La  fata  locului,  s-au
deplasat  mai  multe  echipe  de  interventie  dotate  cu  toate
utilajele necesare.

Ne cerem scuza fata de abonatii afectati de aceasta avarie si
ii asiguram ca echipele noastre de interventie vor face tot
posibilul  pentru  remedierea  avariei  si  reluarea  furnizarii
apei potabile in cel mai scurt timp.

Aleea  Teilor  trebuie
finalizată într- o lună! În
caz  contrar  suntem  buni  de
plată:  UE  ne  cere  banii
înapoi! (galerie foto)
29 iunie 2016 9:42
Aleea Teilor este, din octombrie anul trecut, un şantier, mai
mult sau mai puţin „în lucru“. Că s-a lucrat, de circa nouă
luni,  cu  frâna  de  mână  trasă,  stă  mărturie  însuşi  acest
şantier, pe care mai mult s-a demolat decât s-a construit.
Partea  gravă  o  constituie  depăşirea  de  realizare  a
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proiectului: 31 decembrie 2015, când fondurile de la Uniunea
Europeană s-au pierdut. Al doilea termen expiră în circa o
lună. Cum proiectul mai are mult şi bine până la finalizare,
se  pare  că,  în  scurt  timp,  Mangalia  va  trebui  şi  să
finalizeze, din bani proprii lucrările, dar şi, în cel mai
negru scenariu, să restituie banii cheltuiţi de la UE.

Potrivit finantare.ro, valoarea totală a proiectului este de
17.401.646,07 lei, din care contribuţia UE – 14.714.617,75
lei, cofinanţarea naţională – 1.242.365,71 lei, banii de la
primărie  –  325.652,71  lei,  TVA-ul  aferent  cheltuielilor
eligibile  –  3.123.049,33  lei,  iar  valoarea  neeligibilă
inclusiv TVA – 1.119.010,53 lei. În urmă cu un an, Jenica
Crăciun, reprezentantul ADR Sud Est, prezent la evenimentul de
lansare al proiectului, a avertizat asupra posibilităţii ca,
în  cazul  nefinalizării  proiectelor  în  termenul  stabilit
(finalele anului în curs), acestea să fie realizate fie din
banii primăriei (în cazul în care se depăşeşte cu jumătate de
an acest termen) sau, dacă totuşi lucrările trenează şi la 31
iulie 2016, primăria să fie nevoită să returneze fondurile
Uniunii Europene.
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Colega  noastră,  Geogiana
Voineagu, s-a stins din viaţă
la numai 38 de ani!
29 iunie 2016 9:42
Colega  noastră  Georgiana  Voineagu  s-a
stins, astăzi, la numai 38 de ani, după o
luptă crâncenă cu o boală necruţătoare.
Georgiana a fost jurnalist la cotidianele
„Cuget Liber“ şi „Adevărul“ şi, de câţiva
ani, lucra ca șefă a Biroului de presă de
la Universitatea „Ovidius“.

Condoleanţe familiei îndurerate şi multă putere pentru a le fi
alături celor două comori ale Georgianei, fetiţele ei dragi!

…Dumnezeu să te odihnească în braţele Sale!
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Iată,  căror  comisii  de
specialitate  trebuie  să  vă
adresați  pentru  ca  aleșii
locali  să  vă  rezolve
problemele!
29 iunie 2016 9:42
Pe lângă numele noi care și-au făcut apariția în Consiliul
Local  Mangalia,  recent  validat  și  constituit,  o  altă
modificare  o  constitue  numărul  mai  mic  al  comisiilor  de
specialitate.  Dacă  în  mandatele  trecute,  funcționau  patru
astfel de comisii, în următorii patru ani vor exista doar
trei.

Două comisii vor avea fiecare câte șapte consilieri, iar cea
de a treia, cinci consilieri.

Consilierul local, Sorin Andrei a dezvăluit pentru ”Ediția de
Sud” cum au fost repartizați aleșii în cadrul acestor comisii
de specialitate.

Comisia  Urbanism,  Juridică  și  Amenajarea  Teritoriului  este
formată din: Sorin Andrei (PNL), Lucian Nichita (PNL), Oprea
Dop (UNPR), Neculai Tănasă (PSD), Leonard Tănase (ALDE).

Comisia  Economică,  Industrie,  Turism  are  următoarea
componență: Dumitru Filip (PNL), Linica Stan (PNL), Nicoleta
Griguță (PNL), Dragoș Bociog (ALDE), Nicolae Moroianu (ALDE),
Bogdan Maganu (PSD), Dragoș Angelescu (PNL).

Comisia  Socială,  Învățământ,  Sănătate,  Cultură,  Sport:
 Ghiulserin  Sali  (PNL),  Leila  Ali  (PNL),  Alexandra  Elena
Silistră  (PMP),  Paul  Foleanu  (PSD),  Sorin  Mihai
(UNPR),Valentin  Ciuraru  (PNL),  Ozghiun  Menabit  (PSD).
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UNPR și-a dat arama pe față, dovedind, după alegeri, că merge
în tandem cu PNL 

 

În  cadrul  primei  ședințe  ale  celor  trei  comisii  vor  fi
stabiliți președinții și secretarii acestor structuri, însă
numele celor în cauză se cunosc, deja. Astfel, Sorin Andrei va
conduce Comisia  Urbanism, Dumitru Filip pe cea Economică, iar
Sorin Mihai, Comisia Socială. În cazul celui din urmă, șefia
Comisiei Sociale i-a fost dăruită drept răsplată pentru votul
favorabil  dat  de  UNPR  Mangalia  în  momentul  alegerii
viceprimarului municipiului. Acest lucru confirmă, ceea ce am
intuit în campania electorală, și anume că acele critici ale
lui Sorin Mihai la adresa primarului Cristian Radu nu au fost
decât puseuri de fațadă, menite să-i determine pe cetățeni să-
l voteze în număr cât mai mare. Lui Sorin Mihai i-a reușit
trucul, astfel că a fost votat de către 1.459 de cetățeni.

De altfel, în timpul campaniei, am auzit, frecvent, laude la
adresa lui Sorin Mihai venite din partea cetățenilor care îl
apreciau pentru că a făcut opoziție constructivă, pentru că a
sesizat, chiar dacă doar în apropiere de alegeri, problemele
urbei, că este tânăr, cadru didactic, că nu există lucruri
care  să  i  se  reproșeze  din  punct  de  vedere  politic.  Din
păcate, oamenii au căzut în capcană, astfel că tânărul din
campanie  care îl dojenea de zor pe primar, printre altele
pentru  modul  defectuos  în  care  a  gestionat  derularea
proiectelor  europene,  întârziate  nepermis  de  mult,  pentru
faptul că au fost pierduți banii de la Uniunea Europeană,
fiind  utilizați  banii  publici  etc.,  a  devenit  încă  de  la
validarea  Consiliului  Local  aliatul  și  chiar  susținătorul
celui pe care l-a criticat. De ce susținător? Pentru că fără
cele două voturi ale UNPR, PNL cu cei 9 consilieri nu ar fi
putut să-și aleagă viceprimarul dorit…



Știm, există discuții la nivel central care avansează ideea
”înghițirii”  UNPR  de  către  PNL,  însă  votul  celor  doi
consilieri  din  Mangalia  ar  fi  fost  același,  în  orice
conjunctură. Viceprimarul este ales din rândul consilierilor
prin vot secret, astfel că ajutorul dat liberalilor ar fi fost
facil și greu de dovedit în cazul unor eventuale nemulțumiri.

Iulian  Constantin  Soceanu,
noul  primar  al  oraşului
Techirghiol,  promite  o  vară
plină de evenimente!
29 iunie 2016 9:42

Iulian  Constantin  Soceanu  (PNL)  este
noul primar al oraşului Techirghiol. În
cursul  zilei  de  ieri,  la  sediul
Grădinii Botanice din oraş, acesta a
depus  jurământul  în  prezenţa
subprefectului Levent Mustafa, alături
de cei 15 colegi ai săi din Consiliul
Local, repartizaţi astfel: nouă aleşi
PNL,  patru  PSD  şi  câte  unul  de  la
UDTTMR şi PRM. Totodată, cu 13 voturi
„pentru“  şi  două  „împotrivă“,  Florin
Zisu (PNL) a fost desemnat drept noul

viceprimar al oraşului Techirghiol.

Comisia constituită pentru verificarea dosarelor fiecărui ales
local în parte a constatat că nu este vorba despre niciun fel
de  incompatibilitate  în  ceea  ce  îi  priveşte  pe  cei  15
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consilieri,  astfel  încât,  fiecare  dintre  aceştia  a  fost
validat  şi  a  putut  depune  jurământul  de  credinţă  pe
Constituţie.

La rândul său, Iulian Constantin Soceanu a depus jurământul de
credinţă,  adăugând,  totodată,  că  mulţumeşte  tuturor
cetăţenilor  oraşului,  indiferent  de  opţiunea  electorală  pe
care a avut-o, fiecare, pe 5 iunie: „Le mulţumesc tuturor
celor ce mi-au acordat încrederea, dar şi celor care nu m-au
votat la acest scrutin. Le promit că nu îi voi dezamăgi şi că
îmi  voi  respecta  întreaga  platformă  politică  pe  care  am
propus-o în campanie, astfel încât, la sfârşitul celor patru
ani, să le dovodesc că promisiunile mele vor fi onorate“, a
declarat, pentru „Ediţia de Sud“, Iulian Soceanu.

Pentru începutul mandatului său, primarul spune că doreşte să
treacă, cu bine, de sezonul estival, care se anunţă unul plin
de evenimente: „Începând din acest week-end, la Techirghiol
are loc cea de a XV-a ediţie a Festivalului de Muzică Uşoară
pentru Copii „Glasul Speranţelor“. Pe 11 iulie vom deschide,
oficial, Complexul de Agrement al oraşului, pentru ca, la
finele lunii iulie, să inaugurăm finalizarea proiectului de
modernizare, pe fonduri europene, a străzilor din localitate.
Pe 20 august vom organiza Zilele Oraşului Techirghiol… Va fi o
vară plină, în timpul căreia vom demara şi procedurile de
depunere a mai multe proiecte pe fonduri europene, cu ajutorul
cărora să dăm un plus de valoare localităţii noastre“, mai
spune Iulian Soceanu.



Finala Campionatului Naţional
de baby şi mini baschet, la
Mangalia
29 iunie 2016 9:42

Turneele finale naționale de baby baschet şi mini baschet
vor avea loc în perioada 27 iunie – 16 iulie, la Mangalia.

Acestea se vor desfăşura pe terenurile Liceului Ion Bănescu,
precum şi la Baza Sportivă Pescăruş, organizatorii competiţiei
fiind  CS  Admar,  ASM  Callatis  MG  şi  Federaţia  Română  de
Baschet, cu sprijinul Primăriei Mangalia. Programul cuprinde
întreceri  pe  categorii  de  vârstă  (8-12  ani),  atât  pentru
băieţi, cât şi pentru fete. Competițiile se desfășoară zilnic,
între orele 8:00 – 16:00  în perioadele 27 iunie – 2 iulie, 4
– 9 iulie și 11 – 16 iulie, cu excepția zilelor de sâmbătă,
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când meciurile vor avea loc în intervalul orar 8:00-14:00. În
zilele de duminică, 26 iunie, 3 și 10 iulie, vor avea loc
parade ale sportivilor, între orele 18:30 – 20:00, pe traseul
Clubul Nautic (Portul turistic) – Plaja Laguna. Pe durata
paradelor, sportivii vor fi însoțiți de o fanfară militară și
de  personajele  care  întruchipează  cele  șapte  stațiuni  din
Sudul Litoralului. Anul acesta, la competiție sunt așteptați
peste  4500  de  copii,  însoțiți  de  aproximativ  4000  de
susținători  (părinți,  antrenori).

Curs de pregătire arbitri de
Kung Fu la Mangalia
29 iunie 2016 9:42
Sîmbătă şi duminică 25-26.06.2016 la Sala „Callatis” de la
Casa  Tineretului  a  Fundaţiei  Judeţene  pentru  Tineret,  din
Mangalia, se va desfăşura un curs de arbitraj şi examen de
arbitru. Cursul este organizat în cadrul Federaţiei Române de
Arte Marţiale de Contact, cu sprijinul Asociaţiei Române de
Kung-Fu.

            La curs vor participa arbitrii naţionali şi
europeni  de  Kung-Fu,  antrenori,  instructori  şi  sportivi
avansaţi, care după terminarea activităţii sportive, vor putea
trece în arbtraj.

            Programul cursului este următorul:

-Sîmbătă 25.06.2016:

            -09.30-09.50: Prezentarea participanţilor la Casa
Tineretului.

            -10.00-14.00: Curs teoretic.
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            -14.00-16.00: Pauză de masă.

-16.00-18.00: Curs teoretic.

-18.00-20.00: Curs practic la sala de sport.

-Duminică 26.06.2016:

            -09.30-12.30: Curs teoretic.

-12.30-13.30: Examen de promovare.

            -13.30: Inchiderea cursului.

5.618 absolvenți de clasa a
VIII-a  s-au  înscris  la
Evaluarea Națională
29 iunie 2016 9:42
La  Evaluarea  Națională  din  acest  an  s-au  înscris   5.618
absolvenți de clasa a VIII-a, care vor susține probele în 128
de centre de examen  (unități  de învățământ cu personalitate
juridică).

Prima probă a Evaluării Naţionale, de  Limba şi Literatură
Română, va avea loc luni,

27 iunie a.c, urmând ca proba scrisă la matematică, să se
desfășoare miercuri, 29 iunie a.c. Rezultatele vor fi afişate
vineri, 1 iulie, până la ora 16,00.

Probele scrise încep la ora 9.00, iar accesul elevilor în săli
este  permis,  cel  mai  târziu  cu  30  de  minute  înainte  de
începereaprobei respective, până la ora 8.30. Durata fiecărei
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probe  scrise  este  de  120  de  minute  din  momentul  primirii
subiectelor de fiecare elev.

În acest an, lucrările candidaţilor vor fi evaluate în centre
zonale de evaluare din alte judeţe decât cele în care s-au
susţinut probele.

Creştin  ortodocşii
sărbătoresc,  azi,  Naşterea
Sf. Ioan Botezătorul
29 iunie 2016 9:42
Astazi, Biserica Ortodoxa face pomenirea Nasterii Sfantului
Ioan  Botezatorul,  cunoscuta  in  popor  si  cu  denumirea  de
Dragaica sau Sanziene.

Biserica Ortodoxa serbeaza de obicei ziua mortii sfintilor, ca
ziua lor de nastere. Numai Maica Domnului si Sfantul Ioan
Botezatorul  fac  exceptie  de  la  aceasta  regula;  ei  au
privilegiul  de  a  li  se  sarbatori  atat  zamislirea  (23
septembrie, 9 decembrie) si nasterea (8 septembrie, 24 iunie),
cat si alte evenimente din viata lor (ca Bunavestire, Aflarea
capului Sfantului Ioan Botezatorul).

Sarbatoarea Nasterii Sfantului Ioan Botezatorul are un temei
biblic,  pentru  ca  evenimentul  amintit  este  consemnat  de
Sfantul  Evanghelist  Luca  cu  amanunte  in  Evanghelia  Sa.
Nasterea aceasta a avut loc cu sase luni inainte de cea a
Domnului lisus Hristos. Sarbatoarea apare atestata documentar
in  secolele  IV-V,  cand  se  fixeaza  definitiv  si  data
Craciunului.
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Sarbatoarea Nasterii Sfantului Ioan Botezatorul, la 24 iunie,
se pare ca a fost instituita dupa unii cercetatori, spre a
inlocui sarbatorile pagane, cu caracter agricol sau naturist,
din epoca solstitiului de vara (22-23 iunie).

Istorisirea  naşterii  Sfântului  Ioan  Botezătorul  o  găsim
descrisă de Sfântul Evanghelist Luca, acela care a istorisit
şi  naşterea  şi  copilăria  Mântuitorului  Hristos,  primind
amănuntele chiar din gura Prea Sfintei Născătoare de Dumnezeu,
care, cum spune evanghelistul, „păstra toate cuvintele acestea
în inima ei” (Luca II, 19). Naşterea Sfântului Ioan a fost
vestită de Arhanghelul Gavriil cu şase luni înainte de a merge
la Nazaret ca să vestească Sfintei Fecioare că va naşte pe
Mântuitorul.

Bătrânul preot Zaharia din ceata lui Avia era căsătorit cu
Elisabeta din neamul lui Aaron şi rudenie cu Sfânta Fecioară
Măria. Amândoi erau întristaţi pentru că nu aveau copii. „Erau
neprihăniţi înaintea lui Dumnezeu şi păzeau fără pată toate
poruncile şi rânduielile Domnului” (Luca I, 6). Când au căzut
sorţii să tămâieze Zaharia în templul Domnului şi norodul era
afară, i se arată îngerul Domnului, care-i zise: „Nu te teme,
Zaharia, fiindcă rugăciunea ta a fost ascultată. Soţia ta
Elisabeta va naşte un fiu, căruia îi vei pune numele Ioan. El
va fi pentru tine o pricină de bucurie şi mulţi se vor bucura
de naşterea lui. El va fi mare înaintea Domnului. Nu va bea
nici vin, nici băutură ameţitoare şi se va umple de duh sfânt
încă din pântecele maicii sale. El va întoarce pe mulţi din
fiii lui Israel la Domnul Dumnezeul lor” (Luca I, 13-15).
Zaharia preotul se îndoieşte de adevărul celor vestite, din
cauza bâtrâneţei şi pentru că Elisabeta soţia lui era stearpă.
Pentru această neîncredere este pedepsit: „Eu sunt Gavriil
care stau înaintea lui Dumnezeu şi am fost trimis să-ţi aduc
această veste bună şi, iată, vei fi mut şi nu vei mai vorbi
până în ziua când se vor întâmpla aceste lucruri, pentru că n-
ai crezut cuvintelor mele care se vor împlini la vremea lor”
(Luca I, 19).



Într-adevăr, limba preotului Zaharia se dezleagă după nouă
luni, adică la naşterea pruncului său, mai precis, la tăierea
împrejur a opta zi, când cerând o tăbliţă, scrise numele ce se
va da pruncului: Ioan, va fi numele lui. Dar până atunci, un
alt fapt minunat arată spusa îngerului că Ioan avea să fie
„plin de Duh Sfânt încă din pântecele maicii sale”, şi anume:
îndată ce Sfânta Fecioară primi Bunavestire de la acelaşi
Arhanghel  Gavriil  care  o  linişteşte  spre  încredinţare  cu
cuvintele: „Iată şi rudenia ta, Elisabeta a zămislit şi ea un
fiu la bătrâneţe, ea căreia i se zicea stearpă este acum în a
şasea  lună,  căci  nimic  nu  este  cu  neputinţă  înaintea  lui
Dumnezeu” (Luca I, 36), a plecat spre Hebron unde locuia ruda
sa Elisabeta.

Şi  istoriseşte  Sfânta  Evanghelie  că,  atunci  când  a  auzit
Elisabeta  închinăciunea  Mariei,  a  săltat  pruncul  cu  mare
bucurie în pântecele ei „Şi s-a umplut de Duh Sfânt Elisabeta
şi a strigat cu glas mare: „Binecuvântată eşti tu între femei
şi  binecuvântat  este  rodul  pântecelui  tău  şi  de  unde  mie
cinstea aceasta ca să vie la mine Maica Domnului meu, căci,
iată, când ajunse la urechile mele glasul închinării tale, mi-
a săltat pruncul în pântece de bucurie” (Luca I, 41). Deci,
Sfântul  Ioan  Botezătorul,  în  pântecele  maicii  sale  fiind,
recunoaşte pe Mântuitorul, cel de curând întrupat în Sfânta
Fecioară Născătoare de Dumnezeu, iar Sfânta Elisabeta, fiind
inspirată de Sfântul Duh, grăieşte oarecum: „Tu eşti Maica
Domnului, iar eu maica omului, tu Maica Stăpânului, eu maica
robului, tu Maica împăratului, eu maica ostaşului, tu Maica
Dătătorului legii, eu a împlinitorului legii, de unde pentru
mine atâta cinste ca să vii tu la mine?!”

Un alt fapt minunat petrecut la naşterea Sfântului Ioan a
fost, cum am amintit în treacăt, dezlegarea limbii tatălui
său,  Zaharia,  care,  tot  sub  insuflarea  Duhului  Sfânt,
prooroceşte: „Şi tu, pruncule, vei fi chemat prooroc al Celui
Preaînalt. Căci vei merge înaintea Domnului ca să pregăteşti
căile  Lui”.  Şi  mai  arată  Sfântul  Evanghelist  încheind
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istorisirea naşterii Sfântului Ioan, că „pruncul creştea şi se
întărea în duh. Şi a stat în locuri pustii până în ziua
arătării lui înaintea lui Israel” (Luca I, 80).

Sfânta Tradiţie arată că atunci când Irod a ucis pruncii,
fiind amăgit de magi, Sfânta Elisabeta a fugit cu pruncul Ioan
în pustie şi, murind ea după puţină vreme, iar Zaharia fiind
omorât din po-runca lui Irod în templu, Sfântul Ioan – pruncul
a rămas în pustie, hrănindu-se cu lăcuste şi miere sălbatică.
La vârsta majoratului, a ieşit la predică, şi veneau la el
noroade  multe  din  Ierusalim,  din  Iudeea  şi  din  toate
împrejurimile Iordanului, care, mărturisindu-şi păcatele, erau
botezaţi în râul Iordanului (Matei III, 5-6). Din naşterea
minunată şi viaţa plină de virtuţi mari şi de sfinţenie a
Sfântului Prooroc şi Înaintemergător Ioan, se cuvine să luăm
învăţături  pentru  viaţa  noastră,  cum  zice  Sfântul  Apostol
Pavel despre sfinţi, că „privind la felul cum şi-au săvârşit
viaţa, să le urmaţi credinţa” (Evrei XIII, 7). Fie-ne pildă de
urmat: caracterul său neînfrânt şi viaţa trăită în modestie şi
adâncă smerenie. Vorbind despre aceasta, Mântuitorul spunea
noroadelor:  „Ce  aţi  ieşit  să  vedeţi  în  pustie,  o  trestie
clătinată de vânt, un om îmbrăcat în haine moi? Aceia sunt în
casele  împăraţilor.  Un  prooroc?  Iată  mai  mult  decât  un
prooroc” (Matei XI, 7-10).

Sfântul Ioan Botezătorul se hrănea puţin şi se îmbrăca într-o
haină  de  păr  de  cămilă  şi  era  încins  cu  o  curea.  Viaţa
ascetică  şi  sfântă  i-a  dus  vestea  până  departe  şi  veneau
noroadele  la  el,  unii  socotindu-l  Mesia.  El  însă  nu-şi
atribuia ce nu avea şi nu se lăuda nici cu ce era. Unei
delegaţii de preoţi şi leviţi, trimisă să-l întrebe cine este,
îi răspunde: „Nu sunt eu Hristosul!” Şi l-a întrebat: „Eşti
Ilie?” Şi a răspuns: „Nu!”, „Eşti proorocul?”, „Nu!”. „Dar
cine  eşti?”  „Eu  sunt  glasul  celui  ce  strigă  în  pustie,
neteziţi căile Domnului, cum a zis Isaia Proorocul” (Ioan I,
19-23).

Nu se socotea nici prooroc şi nici măcar om, el era un glas
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care striga în pustie şi pregătea calea Domnului. „Eu botez cu
apă,  dar  în  mijlocul  vostru  este  unul  pe  care  voi  nu-L
cunoaşteţi, acela vă va boteza cu Duh Sfânt, acela vine după
Mine şi este înaintea mea, şi eu nu sunt vrednic să-I dezleg
cureaua încălţămintelor Lui” (Ioan I, 26-27). Iată smerenia
Sfântului Ioan. Dar el mustră fărădelegile oamenilor şi pe
toţi  îi  cheamă  la  pocăinţă:  „Pocăiţi-vă,  că  s-a  apropiat
împărăţia cerurilor”. Cărturarilor şi fariseilor le strigă:
„Pui de vipere, cine v-a învăţat să fugiţi de mânia viitoare?
Faceţi roade vrednice de pocăinţă; să nu credeţi că puteţi
zice în voi: avem tată pe Avraam, că vă spun: Dumnezeu şi din
pietrele acestea poate să ridice pe fiii lui Avraam” (Matei
III, 7-10).

Cuvântul său mustrător nu cruţă nici pe regele incestuos Irod,
care trăia cu cumnata sa şi căruia, din închisoarea unde îl
aruncase, Sfântul Ioan îi striga: „Nu ţi se cade să ai pe
soţia  fratelui  tău!”.  După  cum  ştiţi,  această  tărie  de
caracter îi aduse şi martiriul prin tăierea capului. Pentru
virtuţile  lui  mari,  s-a  învrednicit  să  spună  despre  el
Mântuitorul că este mai mult decât un prooroc şi că „din cei
născuţi din femei, nu este nici unul mai mare decât Ioan
Botezătorul”. Tot pentru aceasta, el se învredniceşte a boteza
pe Mântuitorul Hristos în Iordan şi a fi martor ocular al
arătării Prea Sfintei Treimi.

Predica şi învăţăturile Sfântului Ioan Botezătorul pot servi
şi  astăzi  spre  îndrumarea  noastră.  Exemplul  virtuţilor
Sfântului  Ioan  Botezătorul,  viaţa  şi  predica  lui  despre
pocăinţă să înfrângă egoismul, trufia, luxul, linguşirea şi
alte patimi şi obiceiuri care înjosesc firea noastră.

 

Dragaica, Sanzienele in traditia populara

In calendarul popular, ziua de 24 iunie este cunoscuta sub
denumirea de Sanziene sau Dragaica.
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Desi sunt asociate sarbatorii crestine a Nasterii Sfantului
Ioan Botezatorul si a Aducerii Moastelor Sfantului Ioan cel
Nou  de  la  Suceava,  Sanzienele  isi  au  originea  intr-un
stravechi cult solar. Denumirea este preluata probabil, de la
Sancta Diana, zeita silvestra. Sanzienele erau considerate,
inca  din  vremea  lui  Cantemir,  ca  reprezentari  fitomorfe
(Florile de Sanziene) si divinitati antropomorfe. In credinta
populara,  Sanzienele  erau  considerate  a  fi  niste  femei
frumoase, niste adevarate preotese ale soarelui, divinitati
nocturne ascunse prin padurile intunecate, neumblate de om.

Nu este exclus ca in vremuri indepartate populatia din munti
sa se fi intalnit la momentele solstitiale (Sanzienele) sau
echinoctiale pentru a savarsi ritualuri inchinate Soarelui.
Megalitii din Muntii Calimani pe care s-au descoperit insemne
solare (rozete, soarele antropomorfizat), pot fi marturii in
acest sens.

Conform traditiei, Sanzienele plutesc in aer sau umbla pe
pamant in noaptea de 23 spre 24 iunie, canta si danseaza,
impart rod holdelor, umplu de fecunditate femeile casatorite,
inmultesc  animalele  si  pasarile,  umplu  de  leac  si  miros
florile si tamaduiesc bolile si suferintele oamenilor.

Spre deosebire de Rusalii, care sunt reprezentari fantastice
aducatoare de rele, Sanzienele sunt zane bune. Dar ele pot
deveni  si  forte  daunatoare,  lovindu-i  pe  cei  pacatosi  cu
„lantul Sanzienelor”, pot starni din senin si vijelii, pot
aduce grindina, lasand campul fara de rod si florile fara de
leac.

In ajunul sau in ziua de Sanziene se intalneau practici si
obiceiuri de divinatie, de aflare a ursitei si a norocului in
gospodarie.

In dimineata de Sanziene inainte de rasaritul soarelui oamenii
strangeau buchete de Sanziene pe care le impleteau in coronite
si le aruncau pe acoperisul caselor. Se considera ca omul va
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trai mult in cazul in care coronita ramanea pe casa sau,
dimpotriva ca va muri repede, atunci cand coronita aluneca
spre marginea acoperisului sau cadea de pe acoperis.

Fetele strangeau flori de Sanziene pentru a le pune sub perna,
in noaptea premergatoare sarbatoarii, in credinta ca isi vor
visa ursitul. In unele zone fetele isi faceau coronite din
Sanziene pe care le lasau peste noapte in gradini sau in
locuri curate. Daca dimineata gaseau coronitele pline de roua,
era semn sigur de maritis in vara care incepea.

Gospodarii incercau sa afle care le va fi norocul la animale,
tot cu ajutorul florilor de Sanziene, in seara din ajunul
sarbatorii agatau cununi de Sanziene la coltul casei orientat
catre rasarit si daca, a doua zi, in coronite erau prinse par
de la anumite animale, sau puf / pene de la pasari considerau
ca anul va fi bun mai ales pentru acestea.

Florile culese in ziua de Sanziene prinse in coronite sau
legate in forma de cruce, erau duse la biserica pentru a fi
sfintite  si  erau  pastrate,  apoi,  pentru  diverse  practici
magice.

Sarbatoarea  Sanzienelor  care  marcheaza  mijlocul  verii,  era
considerata si momentul optim pentru culegerea plantelor de
leac.

Tot acum se faceau previziuni meteorologice: in functie de
momentul in care rasarea Constelatia Gainusei, se determina
perioada prielnica pentru semanatul graului de toamna.

Sarbatoarea Sanzienelor mai este cunoscuta in popor si sub
denumirea  de  Amutitul  Cucului.  Se  crede  ca  daca  cucul
inceteaza sa cante inainte de Sanziene, inseamna ca vara va fi
secetoasa.

Pentru a fi sanatosi si avea spor in munca, in acest moment de
inceput al secerisului, oamenii se incingeau peste sale cu
tulpini de cicoare.



Pentru a fi placute feciorilor, fetele se spalau pe cap, in
aceasta zi cu fiertura de iarba mare. Pentru a scapa de boli,
fetele si nevestele se scaldau ritual in ape curgatoare iar
pentru  a  se  umple  de  fertilitate,  femeile  se  tavaleau
dezbracate in roua, dimineata, inainte de rasaritul Soarelui.

Pentru alungarea spiritelor malefice se aprindeau focuri in
care se aruncau substante puternic mirositoare, se buciuma si
se striga in jurul focurilor.

In unele sate din sud-vestul Bucovinei, putea fi intalnit, cu
ani  in  urma,  obiceiul  „boului  instrutat”.  In  cadrul
ceremonialului, masca taurina murea si renastea simbolic la
acest inceput de timp calendaristic.

Pentru pomenirea mortilor se fac pomeni imbelsugate si se pun
flori mirositoare pe morminte.

De Sanziene au loc balciuri si iarmaroace. Acestea erau in
trecut un bun prilej pentru intalnirea tinerilor in vederea
casatoriei. Printre cele mai renumite targuri se numara cele
de la Buzau, Focsani, Campulung Muscel, Buda, din judetul
Vrancea, Ipatesti, judetul Olt, Pitesti, Carbunesti, judetul
Olt, Giurgeni, judetul Ialomita, Brosteni, judetul Mehedinti)
si, cel mai cunoscut, Targul de Fete de pe Muntele Gaina.

Revenit la Primăria Pecineaga
după 4 ani, Niculae Stan și-a
reluat cu lejeritate rolul de
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edil
29 iunie 2016 9:42

Joi, la prânz, a revenit comunei Pecineaga
misiunea  de  a-și  constitui  noul  Consiliul
Local ce va avea în mâini soarta comunității
locale.  De  asemenea,  un  moment  foarte
important  l-a  reprezentat  depunerea
jurământului de către noul primar ales. Este
vorba  despre  fostul  edil,  Niculae  Stan,
candidat din partea UNPR, care a revenit la
Primăria Pecineaga după o pauză de numai 4
ani.  Domnia  sa  a  mai  condus  comuna  pe
parcursul  a  trei  mandate,  iar  astăzi  a
început cel de-al patrulea mandat cu forțe

proaspete.

Întrebat cu ce gânduri revine în funcția de edil, Niculae Stan
a declarat că este foarte optimist și încrezător că își va
îndeplini  obiectivele  pe  care  și  le-a  propus  în  perioada
campaniei  electorale.  ”Mă  bucur  că  am  revenit  în  fruntea
comunei  Pecineaga,  iar  pentru  acest  succes  le  mulțumesc
cetățenilor care au încredere în mine. Mă voi apuca imediat de
treabă,  iar  urgențele  comunei  sunt  aducțiunile  de  apă,
canalizarea,  construirea  unei  săli  de  sport  și  asfaltarea
drumurilor degradate. Ne bazăm, evident, atât pe fondurile
europene,  cât  și  pe  susținerea  financiară  din  partea
Consiliului Județean Constanța. Consider că în cei patru ani
în care nu am fost la Primărie se putea face mult mai mult
pentru comuna noastră. Fiecare primar trebuie să lase ceva în
urmă. Fostul edil a fost 2 ani în PNL, 2 ani în PSD și din
cauza conjuncturii nefavorabile, nu a primit bani pentru a
derula sau finaliza proiectele de interes local. Tocmai de
aceea, consider că timp de 4 ani, la Pecineaga, lucrurile au
stat pe loc, iar acest acest neajuns nu trebuie repetat. În
limita posibilităților, fostul primar s-a străduit să asigure
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partea tehnică a unor proiecte. Sper ca împreună cu membrii
Consiliului Local, să ducem mai departe proiectele începute
și,  evident,  să  începem  altele  noi.  Nu  trebuie  să  fim
supărați, nervoși că am pierdut, un primar dacă face lucruri
bune  rămâne  în  funcție,  dacă  nu,  pleacă.  Este  decizia
electoratului pe care trebuie să o respectăm”, a declarat
primarul comunei Pecineaga, Niculae Stan, pentru ”Ediția de
Sud”.

Structura  Consiliul  Local  arată  astfel:  UNPR  cinci  membri
(Paraschiv Stănică,

Marian Makkai, Costel Crică, Stela Tudor, Florin Toporău), PNL
tot cu cinci aleşi

(Cristian  Stoian,  Liviu  Bocai,  Costel  Broască,  Gheorghe
Paraschiv, Dumitru Liferie), PSD – doi membri (Lili Pâslaru şi
Ion Oprişan) şi ALDE – unu (Mihai Crăciun).

Din  rândul  consilierilor,  prin  vor  secret,  a  fost  ales
viceprimarul comunei Pecineaga, în persoana lui Marian Makkai,
membru UNPR.

ISU  organizează  concursuri
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profesioniste pentru situații
de urgență
29 iunie 2016 9:42
Inspectoratul  pentru  Situaţii  de  Urgenţă  „Dobrogea”  al
judeţului  Constanța  organizează  vineri,  24  iunie  a.c.,
Concursurile  serviciilor  profesioniste  pentru  situaţii  de
urgenţă, etapa pe inspectorat.

În această etapă a concursurilor vor participa 3 echipaje,
câte  unul  din  cadrul  fiecărui  grup  de  intervenţie  al
inspectoratului, respectiv: Grupul 1 Constanţa – Palas, Grupul
2 Constanţa – Port şi Grupul 3 Cernavodă.

Fiecare echipaj va susţine patru probe:

– Scara de fereastră;

– Pista cu obstacole;

– Ştafeta 4 x 100;

– Realizarea dispozitivului de intervenţie la motopompă.

 

 

SC RAJA SA a demarat campania
anticaniculă
29 iunie 2016 9:42
Având  în  vedere  prognozele  meteorologice  pentru  această
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perioadă, cu temperaturi ridicate, cu mult peste media normală
și cu atenționări de Cod galben, SC RAJA SA a reluat campania
anticaniculă. Astfel, în aceste zile, de atenționare de Cod
Galben, în intervalul 10,00 – 18,00, prin mai multe puncte de
distribuție apă potabilă, societatea noastră vine în sprijinul
celor afectați de temperaturile ridicate. Acțiunea nu este
prima de acest gen, SC RAJA SA derulând astfel de campanii în
toate perioadele caniculare, încă din anul 2012.

Astăzi, în municipiul Constanța, corturile sunt amplasate în
următoarele zone: b-dul Alexandru Lăpușneanu – zona City Park
Mall;  strada  Mircea  cel  Bătrân  în  zona  Inspectoratului
Teritorial  de  Muncă;  strada  Traian  –  în  zona  stației  de
autobuz din fața restaurantului Colonadelor; b-dul Mamaia –
stația de autobuz de la Delfinariu, b-dul Tomis – zona Tomis
III  și  pe  strada  Nicolae  Iorga  în  zona  Spitalului  Clinic
Județean de Urgență Constanța.

În toate aceste locații, constănțenii, dar și turiștii, vor
putea  să  bea  un  pahar  de  apă  rece  și  vor  putea  să  se
adăpostească pentru câteva momente de căldură de afară, la
umbra corturilor instalate.

Corturile vor fi amplasate în toate perioadele, pentru care
vor exista avertizări meteo de Cod Galben de caniculă.

 

 


